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VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

Blokstaarten  -  Controles

De minister heeft een initiatief aangekondigd waarmee hij geblokstaarte paarden van alle 
tentoonstellingen, keuringen en wedstrijden in Vlaanderen wil weren. Op die manier wil 
hij paal en perk stellen aan de omzeiling van het wettelijk verbod op blokstaarten of 
caudotomie met uitzondering van diergeneeskundige noodzaak. Er komt een nieuw 
decreet dat van toepassing zal zijn op alle dieren die na 31 december 2017 geblokstaart 
worden.

1. In het interview met Ring-tv waarin de minister zijn beslissing toelichtte, sprak hij 
over ‘het afleveren van valse medische attesten door malafide dierenartsen’.

a) Op basis van welke formele bewijzen kan er sprake zijn van ‘valse medische 
attesten’?

b) Op basis van welke criteria en vaststellingen baseert de minister zijn uitspraak 
dat er effectief sprake is van malafide dierenartsen?

2. a) Hoeveel dierenartsen staan er momenteel bij de administratie Dierenwelzijn 
bekend als ‘malafide’?

b) Hoeveel van die dierenartsen staan bekend als malafide omtrent het schrijven 
van valse medische attesten voor blokstaarten?

c) Om welke andere redenen staan dierenartsen bekend als ‘malafide’ en over 
hoeveel dierenartsen gaat het telkens?

3. a) Gelet op het feit dat de huidige regeling volgens de minister massaal omzeild 
wordt, heeft dat vermoeden of die wetenschap aanleiding gegeven tot het 
strenger controleren van dierenartsen die te snel ‘diergeneeskundige noodzaak’ 
inroepen om het blokstaartverbod te omzeilen?

b) Zo ja, hoeveel controles zijn de afgelopen drie jaar verricht? Cijfers graag per 
jaar.

c) Hoeveel van die controles kwamen er omdat vanuit de overheidsdiensten twijfels 
waren gerezen over de te brede interpretatie van het begrip ‘diergeneeskundige 
oorzaak’ om over te gaan tot caudotomie?



d) Wat waren de resultaten van de controles de afgelopen drie jaar?

4. a) Als er sprake is van massale omzeiling van het begrip ‘blokstaarten’, doet er zich 
dan een probleem voor bij de interpretatie van het begrip ‘diergeneeskundige 
noodzaak’?

b) Professoren A. de Kruif en F. Gasthuys en doctor in de diergeneeskunde M. 
Capiau werden in 2008 aangesteld door de rechtbank van eerste aanleg van 
Dendermonde naar aanleiding van een rechtszaak van het openbaar ministerie 
tegen een dierenarts die verdacht werd van het uitschrijven van onterechte 
attesten ter rechtvaardiging van caudotomie wegens diergeneeskundige 
noodzaak. De dierenarts werd in 2010 overigens vrijgesproken. In zijn 
eindverslag stelde het college van deskundigen dat er slechts sprake is van een 
diergeneeskundige noodzaak voor het uitvoeren van een caudotomie indien “er 
een ernstige vorm van staartnecrose met bijhorende bacteriële ontsteking, onder 
meer ten gevolge van penetrerende wonden of het niet goed plaatsen van een 
bandage, aanwezig is. In uitzonderlijke gevallen kan een langdurige en blijvende 
verlamming van de staart eveneens aanleiding geven tot het uitvoeren van een 
caudotomie.”

Is het deze inhoudelijke interpretatie die momenteel nog door de bevoegde 
overheidsdiensten gegeven wordt aan het begrip ‘diergeneeskundige noodzaak’ 
om een caudotomie te beoordelen? Zo neen, welke interpretatie wordt door die 
diensten dan wél gebruikt?

5. a) Heeft de minister al overleg gepleegd met de dierenartsenverenigingen over 
deze problematiek?

b) Zo ja, wanneer en wat waren de conclusies van dat overleg?

c) Zo neen, waarom vond dergelijk overleg nog niet plaats?

d) Zijn er plannen om in de aanloop van de decreetwijziging overleg te plegen?

6. a) Hoe is het aantal geboortes van veulens van het Belgisch trekpaard geëvolueerd 
sinds de invoering van de regelgeving van 2001 die het blokstaarten verbiedt 
tenzij om medische redenen?

b) Hoe is de inteeltcoëfficiënt geëvolueerd sinds 2001?

7. Hoeveel veulens van Belgische trekpaarden werden de afgelopen vijf jaar jaarlijks 
geblokstaart?

8. Naar verluidt heeft de administratie in 2016 een onderzoek verricht naar aanleiding 
van de toekenning van de veulenpremie.

a) Wie heeft dit onderzoek verricht?

b) Wat waren de conclusies:
- algemeen;
- specifiek met betrekking tot blokstaarten?

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Ben Weyts (102), Joke Schauvliege (64)



JOKE SCHAUVLIEGE 
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

ANTWOORD
op vraag nr. 64 van 16 oktober 2017
van GWENNY DE VROE

Een gecoördineerd antwoord zal worden verstrekt door de heer Ben Weyts, Vlaams 
minister van Mobiliteit, Openbare Werken, Vlaamse Rand, Toerisme en Dierenwelzijn.


